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Sekreterare:  
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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs ordförande Barbro Karlsson 

och vice ordförande Stig Åström. Justering sker onsdag 1 februari. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 9 januari 2012 anmäldes. 

 
§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet den 9 februari 2012 

Ärende nr 1: Årsredovisning och bokslut för 2011 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 3: Svar på medborgarförslag om hundrastgård på bollplan och 

belysning på parkväg i Svedmyra 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 4: Svar på skrivelse från (s), (mp) och (v) om en översikt av 

äldreomsorgen i Farsta 

Rådet gjorde följande uttalande: Vi understryker att om kundval ska anses 

vara en möjlighet måste valfriheten innebära just möjlighet att välja. 

Förvaltningens ”vänta och se” tyder på att valmöjligheterna krymper. Vi är 

oroade över situationen inom vårt område på grund av nedläggningen av 

Stora Sköndals Skogsbyn och oklarheter om Farsta vård- och 

omsorgsboende. Information och klargörande är viktigt för medborgarna i 

Farstaområdet, inte minst för de som önskar bo kvar i ett område där de 

bott kanske hela sitt liv. 

 

Utvecklingssekretare Monika Lind förklarade att äldreboendeplanen 

uppdateras årligen och att prognoserna inte visar något ökat behov av 

platser i regionen Enskede-Årsta-Vantör, Farsta och Skarpnäck – tvärtom. 

Först från och med år 2030 beräknas platsbehovet öka.  

 

Rådet undrade hur det platsbehov som uppstår när Stora Sköndal avvecklar 

cirka 45 platser kommer att lösas, och befarade att boende då kommer att 

tvingas söka sig bort från Farsta stadsdelsområde. Harry Wikner såg även 

en risk att biståndsbedömningen nu kommer att bli ännu mer restriktiv, när 

efterfrågan på platser ökar. 

 

Rådet undrade vidare hur prognoserna stämmer med verkligheten när det 

gäller behovet av platser. Monika Lind svarade att det är svårt att göra 

felbedömningar när det gäller antalet personer i olika åldersgrupper, men 

att även andra, mer svårbedömda faktorer påverkar, till exempel det faktum 

att vi lever allt längre.  

 

Rådet menade att löftet om valfrihet förutsätter att budget och planering av 

antalet platser inte läggs i nivå med behovsprognoser utan en bit över. 

Frågan ställdes om hur många platser utöver beräknat behov som 
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förvaltning och nämnd planerar för, för att garantera en reell möjlighet att 

välja mellan olika boenden. Eller låter man ekonomin tränga ut 

valfriheten? 

 

Biträdande avdelningschef Thomas Kultti påminde om att tekniska 

lösningar i hemmen förhoppningsvis innebär att fler äldre kan bo kvar 

hemma. Rådet påpekade att teknik nog är bra men att de sociala kontakter 

man får på äldreboendet är minst lika viktiga. I det avseendet, menade 

Thomas Kultti, måste hela samhället bli bättre på att skapa naturliga möten 

mellan olika generationer. Rådet instämde, men underströk att det inte får 

innebära en återgång till att familjen ska ta hela ansvaret för de äldre. 

 

Ärende nr 5: Svar på skrivelse från (s), (mp) och (v) om Aktivitetshuset 

Tuben 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 6: Svar på skrivelse från (s) och (v) om skötsel av Farsta torg 

Rådet tyckte att tjänsteutlåtandet var en bra beskrivning av sakernas inte 

helt optimala tillstånd och önskade att trafik- och renhållningsnämnden ger 

Atrium Ljungberg ansvar för den samlade skötseln av torget under en 

försöksperiod om två år. 

 

Ärende nr 9: Föreningsbidrag 2012 

Rådet berättade att pensionärsföreningarna har svårt att förstå skillnaden 

mellan verksamhetsbidrag och aktivitetsbidrag. Pensionärsföreningarna 

undrar bland annat varför de inte får något aktivitetsbidrag för exempelvis 

bridge, när andra föreningar får aktivitetsbidrag för exakt samma 

verksamhet.  

 

Rådet påpekade också att grundproblemet är att den totala summa som 

avsätts till föreningsbidrag är alldeles för liten, bland annat utifrån att PRO 

och SPF tar på sig ett allt större ansvar i de många sociala aktiviteter som 

erbjuds äldre i området. Det som i nämndens totala budget är ett mycket 

litet belopp betyder mycket i föreningarnas budgetar. 

 

Ärende nr 10: Ansökan hos äldrenämnden om medel för ökad bemanning 

inom demensvården 

Rådet tyckte att det är bra att nämnden ansöker om dessa medel. 

 

Ärende nr 15: Trafikkontorets svar på medborgarförslag om ökad 

trafiksäkerhet vid Ågesta Broväg i Farsta 

Rådet hade inga synpunkter. 

 

Ärende nr 16: Rapportering till Socialstyrelsen av ej verkställda beslut 

enligt socialtjänstlagen – kvartal 4 2011 
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Rådet hade inga synpunkter på ärendet men undrade om det sker fler 

avslag på ansökningar om boende nu än tidigare, i förhållande till totala 

antalet ansökningar. Förvaltningen lovade återkomma med svar. 

 
§ 4 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  

Från tidigare sammanträden:  

 Utifrån rådets balanslista meddelade Thomas Kultti att medicinskt ansvarig 

sjuksköterska Inger Blomqvist medverkar vid rådets möte den 5 mars för att 

berätta om läkar- och sjuksköterskeinsatser vid vård- och omsorgs-

boendena, att rådet vid sitt möte den 10 april gör ett studiebesök på 

Aktivitetshuset Tuben och att det ordnas ett besök vid Caremas boende 

Söndagsgården i Hökarängen måndag den 23 april kl 14.00. 

 Avdelningschefens rapport från erfarenhetsutbytet med kollegor i Malmö 

och Göteborg om inflytande för äldre flyttas fram till rådets nästa möte. 

 

Som svar på tidigare fråga från Sven Engström vidarebefordrade förvaltningen 

information från äldreförvaltningen att rådets ledamöter och ersättare är 

försäkrade under och på väg till och från sina möten genom AFA:s särskilda 

försäkring för förtroendevalda. Inger Sjöberg påtalade att denna försäkring 

tidigare inte har omfattat personer över 65 år. Förvaltningen lovade undersöka 

detta hos äldreförvaltningen och återkomma. 

 
§ 5 Övriga frågor  

I frågan om rådets förslag att en boulehall anläggs i Farsta uppdrog rådet åt 

Harry Wikner att kontakta idrottsförvaltningens stabschef Åke Roxberger 

och Linda Örneblad, enhetschef för Farsta idrottscentrum, för att ta reda på 

om det planeras för boulespel i samma lokaler som används för skytte i 

källaren på Farsta sim- och idrottshall. 

 

Ove Svensson återkom till frågan om parkeringsplatserna i Farsta Centrum, 

och bevakningen av dem. Rådet bestämde att man gärna deltar vid det 

möte med fastighetsägaren Atrium Ljungberg som rådet för funktions-

hinderfrågor planerar, för att få möjlighet att ta upp parkeringsfrågan direkt 

med Atrium. Ordföranden kontaktar det andra rådets ordförande för att 

komma överens om detaljerna kring detta. 

 
§ 6 Avslutning 

Ordföranden avslutade mötet. 

 


